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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Montera belysning vid utegymmet på Gubbängsfältet 
Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från 
Christofer Laurin om att montera belysning vid utegymmet på Gubbängsfältet. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Christofer Laurin att stadsdelsnämnden monterar belysning 
vid utegymmet på Gubbängsfältet.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-26. 
Dnr FAR 2023/790 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
Vi i Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet ser positivt på att man lyser upp utegymmet 
i Gubbängen. Belysning ökar inte bara tryggheten, utan gör så att fler kan använda i det här 
fallet ett utegym under längre tid. I Farsta ska vi värna de motionsmöjligheter vi har. 
Belysning för ett utegym är avgörande för att det ska kunna användas året om. Vi hoppas att 
man från majoritetens sida kan göra det här till en ekonomisk möjlighet. 
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§ 3 Locka tillbaka Polisen till Farsta centrum! 
Svar på skrivelse från SD 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Sverigedemokraterna om att locka tillbaka Polisen till Farsta centrum. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden menar Sverigedemokraterna att kontakten mellan polisen 
och allmänheten har blivit sämre sedan polisen flyttade sitt distriktskontor från Farsta 
centrum till stadsdelen Larsboda. Sverigedemokraterna undrar därför i sin skrivelse om det 
finns någon möjlighet att locka tillbaka polisen till centrala Farsta och vad stadsdelsnämnden 
skulle kunna göra för att bidra till en sådan utveckling.  
 
Förvaltningen kan konstatera att Stockholms stad som en kommunal myndighet inte har 
någon rådighet över hur polismyndigheten planerar och organiserar den egna verksamheten. 
Utifrån de skäl som polismyndigheten har uppgett som motiv till lokalförändringen är det 
förvaltningens bedömning att stadsdelsnämnden inte heller kan bidra till att ändra 
polismyndighetens behov av större och mer ändamålsenliga lokaler. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-12. 
Dnr FAR 2023/652 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Fyllnadsval till det gemensamma funktionshinderrådet för 
stadsdelsnämnderna Enskede-Årsta-Vantör, Farsta och Skarpnäck 
 
BESLUT 
Farsta stadsdelsnämnd beslutar för sin del att utse Anton Ullvin som ledamot i 
stadsdelsnämnderna Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor för återstoden av perioden 2023–2026, enligt nominering från 
organisationen Funktionsrätt Stockholms stad. 
 
Ärendet 
Den 15 december förra året utsåg Farsta stadsdelsnämnd för sin del ledamöter i 
stadsdelsnämnderna Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks nya gemensamma råd 
för funktionshinderfrågor. Ett par ledamöter har därefter lämnat sina uppdrag, och en 
ledamot har tillkommit genom fyllnadsval vid nämndens sammanträde den 24 augusti. I 
ytterligare en fyllnadsnominering föreslår nu organisationen Funktionsrätt Stockholms stad 
att Anton Ullvin utses till ledamot i rådet.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden för sin del utser Anton Ullvin som ledamot i 
rådet för funktionshinderfrågor för återstoden av perioden 2023–2026. Rådet skulle därmed 
åter bli fulltaligt. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-10. 
Dnr FAR 2023/775 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Ekonomisk månadsrapport oktober 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för oktober 2023. 
 
Ärendet 
Totalt för 2023 prognostiseras ett underskott om 10,8 miljoner kronor före resultatöverföring 
och en budget i balans efter resultatöverföring från fond.  
 
Större underskott prognostiseras inom verksamhetsområde individ- och familjeomsorg (barn 
och unga), funktionsnedsättning samt barn, kultur och fritid. Övergripande ekonomisk 
påverkansfaktor under året är utvecklingen av inflationen, som har ökat löpande och lett till 
ett ökat kostnadstryck på alla verksamheter.  
 
De ökade kostnaderna ger mindre marginaler att hantera rent verksamhetsknutna 
kostnadsökningar inom kärnverksamheter, som exempelvis fler kostnadsdrivande 
placeringar inom myndighetsutövning avseende barn och unga. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-11-08. 
Dnr FAR 2023/103 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 6 Ett stärkt och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av betänkandet Ett stärkt och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52). 
 
Ärendet 
Regeringen tillsatte 2021 en utredare med uppdrag att stärka kampen mot de bidragsbrott 
som riktas mot flera myndigheter och välfärdssystem. I betänkandet Ett stärkt och samlat 
skydd av välfärdssystemen föreslås bland annat administrativa sanktionsavgifter, förändrad 
ansvarsfördelning och förebyggande arbete samt ett system med bidragsspärr och ökade 
möjligheter att inhämta uppgifter.  
 
Kostnaderna för att genomföra förslagen uppskattas bli höga, men de förväntade 
besparingarna och samhällsvinsterna överväger. Betänkandet betonar behovet av ett ökat 
brottsförebyggande arbete och stärkt regelverk för att uppnå dessa mål.  
 
Förvaltningen ställer sig övergripande positiv till förslagen och redogör för vissa synpunkter 
och frågor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-03. 
Dnr FAR 2023/749 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
Bidragsbrott kostar vår välfärd miljarder och underminerar tilliten till våra sociala skyddsnät. 
Denna utredning gör en omtagning för hur det allmänna ska motverka denna typ av 
brottslighet med ansvarsförtydliganden samt nya sanktions- och processmöjligheter. 
Förvaltningen identifierar mycket riktigt vissa frågetecken kring att många kommunala 
bidragsutbetalningar ligger under ett halvt prisbasbelopp och därmed inte skulle vara 
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kriminaliserade enligt det nya systemet. Införandet av ett administrativt sanktionsförfarande 
hade dock gjort det möjligt att lättare motverka situationer med felaktiga utbetalningar. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Bedrägerier mot samhällets välfärdssystem kostar skattebetalarna hundratals miljarder per år. 
Det är därför mycket välkommet att regeringen tillsammans med Sverigedemokraterna nu 
driver på för att stärka upp kontroller och den redovisning som hör till välfärdssystemens 
verksamheter. 
 
Farsta stadsdelsförvaltning skulle, i likhet med andra stadsdelsförvaltningar, gynnas av en 
tydligare struktur med kommunövergripande riktlinjer, för att effektivare kunna identifiera 
och agera mot välfärdsbrottslighet. 
 
I Stockholms stad driver Sverigedemokraterna seriösa förslag på att granskningen av 
förenings- och kulturlivets ekonomiska redovisning ska skärpas genom att auktoriserade 
revisorer engageras. Bedrägerier avslöjas tyvärr allt oftare, i allt från läxläsningshjälp till 
verksamhetsbidrag för ideella föreningar. 
 
Stockholms vänstermajoritet är mycket upprörda över dessa initiativ från 
Sverigedemokraterna, och bedyrar att de befintliga kontrollerna är fullt tillräckliga samt 
synnerligen rigorösa. Man menar att en kravställan på att auktoriserade revisorer ska 
engageras är det samma som att misstänkliggöra hela Stockholms kultur- och föreningsliv. 
 
Vänstermajoritetens uppenbara ointresse för att säkra upp att skattebetalarnas pengar 
används som avsett, möjliggör för fortsatta bedrägerier, och bidrar till den skattehöjning som 
nu kommer läggas på de redan av inflation och räntehöjningar hårt ansatta och kämpande 
stockholmarna. 
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§ 7 Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024–2029 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024–2029. 
 
Ärendet 
I stadens budget för 2023 fastställdes att programmet för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2018–2023 ska revideras. Nuvarande program bedöms 
av stadsledningskontoret vara välfungerande. Rådande struktur och innehåll ska till stor del 
bevaras. Rätten till en fungerande bostad är föreslaget som ett eget fokusområde.  
 
Barnperspektivet, Agenda 2030, gruppen äldre, gruppen som endast har insatser enligt 
socialtjänstlagen, personer med psykiska funktionsnedsättningar, den särskilda utsattheten 
för våld och diskriminering samt vikten av att ha ett hälsoperspektiv i arbetet 
uppmärksammas mer distinkt i denna revidering.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till revideringen. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-23. 
Dnr FAR 2023/741 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Olof Peterson m fl (M) och Rikard Werge (L) anmälde ett särskilt uttalande.  
 
Särskilt uttalande  
Olof Peterson m fl (M) och Rikard Werge (L)  
 
I Liberalernas och Moderaternas Stockholm har alla stockholmare oavsett funktionsförmåga 
samma möjlighet till delaktighet i samhället. Staden och välfärden ska byggas utifrån 
tillgänglighet och delaktighet och hinder för en tillgänglig stad ska avlägsnas. Vi vill se en 
stad där alla kan leva och röra sig fritt. Genom att investera i tillgänglighet och eliminera 
fysiska hinder främjas inte bara rörelsefrihet utan också ett mer inkluderande samhälle där 
alla kan delta fullt ut. I Liberalernas och Moderaternas budget gör vi utökade satsningar för 
ökad tillgänglighet. 
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För personer med rörelsehinder är tillgänglighet en helt central fråga. En liberal syn på 
rörelsefrihet kräver att Stockholm utformas med hänsyn till mångfalden av 
funktionsnedsättningar. Det innebär att anpassa infrastrukturen, offentliga byggnader och 
transportmedel för att säkerställa att alla, oavsett rörelseförmåga, kan delta fullt ut i 
stadslivet. 
 
Programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024–
2029 tar upp flertalet bra aspekter. Det är viktigt att programmet inte blir en papperstiger, 
utan något som staden verkligen lever upp till. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 8 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 3 år 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 3 år 2023 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt LSS och SoL ska kommuner varje kvartal redovisa till IVO de gynnande beslut om 
insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Från och med år 2022 
ska rapporten också beskriva skälet till att beslutet inte har kunnat verkställas i tid. Skälet 
ligger vanligtvis antingen hos den enskilde eller hos kommunen.  
 
I ärendet sammanfattar förvaltningen den rapportering som berörda verksamheter har gjort 
till IVO avseende årets tredje kvartal. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-24. 
Dnr FAR 2023/798 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 Protokoll från pensionärsrådet den 6 november 2023 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 6 november 2023 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 10 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 
 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2023-10-09: Förlängning av avtal med Svevia gällande drift och underhåll av 

parkmark samt skötsel av grönytor utmed trafikleder inom södra och norra Farsta. 
Dnr FAR 2023/761. 

2. 2023-10-09: Vidaredelegering till stadsdirektören att för nämndens räkning 
genomföra upphandling av medarbetarundersökningar 2024. Dnr FAR 2023/770. 
(8:12) 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2023-10-25. 
Dnr FAR 2022/877 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
16 NOVEMBER 2023 

SIDA 15 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

ÖVRIGT 
 
§ 11 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Beprövade och förebyggande insatser för att bygga motståndskraft hos alla barn och 
unga i Farsta och därmed förhindra nyrekrytering till gängkriminalitet (bilaga) 
Olof Peterson m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
På sammanträdet lämnade Leif Söderström (SD) in en fråga om möjligheten att lägga till en 
återkommande punkt på dagordning om information kring trygghetsfrågor.  
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att ta med sig frågan och återkomma med ett svar vid ett 
senare sammanträde.  
 
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 
 
• Med anledning av den ökande covidsmittan rekommenderar Region Stockholm source 

control nivå 1. I kommunal verksamhet innebär det att medarbetare rekommenderas att 
vid patientnära arbete (arbete inom 2 meter) använda munskydd inom särskilda boenden, 
dagverksamhet och hemtjänst. Vi följer utvecklingen och har idag ingen smitta. 

 
• Förra veckan hade vi ju bjudit in nämnden till studiebesök på några av våra fritidsgårdar. 

Vi besökte Tuben, Västboda och Morris och jag tror det var uppskattat hos de som var 
med. Vi kommer även att ha fritiden som tema under ett nämndsammanträde till våren så 
att ni som inte kunde delta på studiebesöket får veta mer. 

 
• Farsta Trygghetsforum har fått stadens Trygghetspris med följande motivering: ”Farsta 

Trygghetsforum har på ett innovativt sätt utvecklat det lokala trygghetsskapande arbetet. I 
detta forum deltar ett stort antal aktörer från bland annat Stockholms stad, Polisen, 
civilsamhället och näringslivet. Med hjälp av ett digitalt kartverktyg skapar de gemensamt 
en tydlig bild av var de viktigaste utmaningarna i trygghetsarbetet finns. Utifrån denna 
lägesbild kan aktörerna snabbt vidta konkreta åtgärder. På så sätt har Farsta 
Trygghetsforum bidragit till arbetet för ett tryggare lokalsamhälle. Den metod som har 
utvecklats kan även bidra till att stärka samverkan för att öka tryggheten i hela staden.” 

 
• På måndag den 20/11 bjuder förskolan in till en ljusinstallation för att fira Barnkonventionens 

dag. Detta kommer att ske på flera ställen i stadsdelsområdet med början klockan 15.00. 
 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
16 NOVEMBER 2023 

SIDA 16 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

 
• Torsdag den 7/12 planeras för ett medborgarmöte i Fagersjö. Mötet kommer att fokus på 

Mötesplats Fagersjö och den process med medborgarförslag, medborgardialog och 
medborgarbudget som ledde fram till mötesplatsens bildande. Det kommer även att finnas 
tid och möjligheter för boende att möta nämnd och förvaltning. 

 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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